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Jarní básni � ka 
Barunka Pacáková 
 

 

Kv� tinky u� vláhu mají, 
v� eli � ky se probouzí, 
mají práci hned, jak vstanou, 
hmyz si létá na mezi. 
 
Vlaštovky se vrací k nám, 
já se jinak oblékám 
maminka se po � ád sm � je, 
sn� �enka u� vodu pije. 

 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Klárka Jamborová 1. t� ída 
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Jarní Polehrad… 
 

Poka�dé p �ed vydáním nového � ísla Polehradu nastávají 
dny o� ekávání, co doru� í pošta za p�ísp� vky. D�íve jsem 
m� l i obavy, zda v� bec n� co p�ijde, ale ta doba u� je 
dávno pry� . Jen do tohoto � ísla jich p�išlo na dva tucty. 
Tak�e u� se t � ším, co nového se dovím, co kdo p� kného 
napsal a co m� �eme � tená�� m Polehradu nabídnout. 
Nejvíce o sob�  dávají v� d� t v ka�dém � ísle u� itelé ze 
školy. Tentokrát ale p�išlo opravdu velké p�ekvapení – 
d� ti ze školy se staly redaktory a samy si napsaly svoje 
p�ísp� vky. Máme se na co t� šit - mo�ná z n � koho vyroste 
básník, spisovatel, noviná�, anebo jen tak p�íle�itostn �  
napíše op� t n� co do našeho � asopisu.   
                  

Dr�ím vám palce d � ti! 
    Ji�í Janda 

 
Pod � kování 

Jménem všech nadšených ú� astník�  Krojového plesu 
chci tímto ve�ejn�  pod� kovat naší mláde�i a � len� m 
spolk� , kte�í spole� n�  tuto krásnou akci p�ipravili.  
Ples byl skute� nou událostí kulturního a spole� enského 
d� ní v naší obci, p�ehlídkou krásných domácích i 
„p�espolních“ kroj�  a p�edevším ukázkou závid� níhodné 
spolupráce všech, kte�í se na uspo�ádání plesu podíleli. 
Myslím, �e Krojový ples byl více ne� d � stojnou náhradou 
za p� vodn�  plánovaný Vesnický ples, o který v� tšina 
významných a silných spolk�  neprojevila zájem.  
S nápadem na uspo�ádání Krojového plesu p�išla naše 
mláde�, která nám nejen p �ipravila dvojí krásné hody 
v roce lo� ském, ale nebála se ani organizace 
v Boleradicích dlouho nevídaného Krojového plesu.  
Velký dík pat�í po právu i rodi�� m a blízkým, kte�í nesli 
velkou � ást spole� ných starostí a zrovna tak � len� m 
n� kolika spolk� , kte�í pomohli všude tam, kde to bylo 
zapot�ebí.  
Pod� kování si zaslou�í také všichni krojovaní, kterých se 
sešla více ne� stovka.  
K tomuto pod� kování bych cht� l p� ipojit i velký dík našim 
divadelník� m za uspo�ádání ji� 15. Divadelního bálu (!), 
jeho� ka�dý ro � ník je v� nován jinému tématu a který se 
t� ší velké oblib�  domácích i p�espolních návšt� vník� . 
Mnozí z nich p�ijí�d � jí pravideln�  ji� po n � kolik let. Úrove�  
Divadelního bálu je v�dy vynikající vizitkou kulturní a 
spole� enské úrovn�  v naší obci.  

Jan Koráb, starosta 
 

 
Z Krojového plesu 

 
 
 

O � em jednali zastupitelé 
Zastupitelstvo se v letošním roce sešlo ji� dvakrát a to 
20.ledna a 19.února.  
Hlavním bodem lednového zasedání byl rozpo� et obce na 
rok 2009. Ten byl schválen jako vyrovnaný s p�íjmy ve 
výši 8.117.500,- K�  + financování 2.200.000,- K�  a 
s výdaji v celkové výši 10.317.500,- K� .  
Dále byly schváleny poplatky za svoz a likvidaci 
komunálního odpadu, a to ve stejné výši jako v lo� ském 
roce – tedy 440,- K�  plná sazba a 290,- K�  sazba se 
slevou.  
Zastupitelstvo se rovn� � zabývalo p �ipravovanou stavbou 
rozhledny.  
Únorové zasedání schválilo Smlouvu o p�ijetí dotace ve 
výši 2.226.000,- K�  na stavbu rozhledny. Dále pak 
schválilo Smlouvu o financování IDS, vyslovilo souhlas 
s po�ádáním Agrotec rallye na území obce a diskutovalo o 
p�ipravované stavb�  rozhledny na kopci Nedánov.  
Podrobné informace najdete v usnesení z jednání 
zastupitelstva na webových stránkách obce na Ú�ední 
desce. 
P�íští zasedání Zastupitelstva je plánováno p�edb� �n �  na 
14.5.2009.  

Jan Koráb, starosta 
 

K zamyšlení 
Na jiném míst�  v Polehradu píšu podrobn�  o vysoké 
úrovni obou letošních ples� . Jejich po�adatelé si 
bezpochyby pochvalu a uznání zaslou�í. Ono to opravdu 
není jednoduché uspo�ádat takovou akci. Pominu-li 
všechny ty organiza� ní starosti po� ínaje programem, p�es 
výzdobu, zajišt� ní vý� epu, obsazení šaten, slu�by u 
vstupného, úklid po akci atd. je uspo�ádání plesu (� i jiné 
podobné akce) také ekonomicky velmi náro� né. A pro 
po�adatele je to do jisté míry i sázka do loterie – p�ijde 
dostate� ný po� et návšt� vník� , aby bylo mo�né pokrýt 
nemalé náklady? Pokud dají ti, pro které je akce 
p�ipravena p�ednost televiznímu seriálu � i jinému druhu 
zábavy, pak po�adatel� m nezbude ne� sáhnout do 
spolkové kasy a je-li tato prázdná, pak do vlastní 
pen� �enky. Proto si také v � tšina našich spolk�  na 
po�ádání takových akcí netroufá. Ti zbývající po�adatelé 
se sna�í peníze pot �ebné na pokrytí náklad�  vyd� lat 
mimo jiné i tak, �e provozují vý � ep, prodávají víno, 
p�ípadn�  i menší ob� erstvení (chlebí� ky, zákusky apod.). 
Práv�  tyto „slu�by“ jim pomáhají doplnit tu � ást náklad� , 
kterou nepokryje p�íjem ze vstupného.  
V poslední dob�  se však u nás stále � ast� ji objevuje 
podivný nešvar – � ást návšt� vník�  si do sálu p�ináší své 
vlastní pití a dokonce i jídlo! Nikdo samoz�ejm�  
nepochybuje, �e � ást z nich m� �e mít doma lepší víno 
ne� to, které se podává v sále, jisto je, �e mnohá šikovná  
hospody� ka doká�e vykouzlit lepší produkty ne� ty, které 
nabízejí po�adatelé. Je ovšem p�inášení vlastních nápoj�  
a potravin opravdu ten nejlepší zp� sob, jak pod� kovat 
po�adatel� m za to, �e pro nás ostatní uspo �ádali n� jakou 
akci, ples, zábavu, …? Co myslíte – jak dlouho to m� �e 
po�adatele bavit? Zvláš� , kdy� po zaplacení náklad �  jim 
krom�  oschlých chlebí� k�  zbyly t�eba jen o� i pro plá� ? 
Zkusme se tedy zamyslet a m� �eme i ve �ejn�  diskutovat 
na toto téma. Nap�. ji� v p �íštím � ísle Polehradu, na 
webové stránce obce i osobn� . Za ka�dý p �ísp� vek 
k diskuzi na toto téma p�edem d� kuji.  

Jan Koráb 
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Sociální p � ísp � vky 
Rada m� styse se ji� od po � átku svého funk� ního období 
zaobírala otázkou podpory mladých rodin s d� tmi, nebo�  
ty jsou, jak známo, perspektivou ka�dé obce. Stejn �  tak 
Rada necht� la jen ne� inn�  p�ihlí�et permanentn �  se 
sni�ujícímu po � tu d� tí, které navšt� vují MŠ a ZŠ 
Boleradice. V�dy �  ne nadarmo se �íká „Obec bez školy - 
obec bez �ivota“. 
Proto se po zhodnocení aktuální situace Rada m� styse 
rozhodla p�istoupit k prvním opat�ením, které mají za úkol 
alespo�  z� ásti pomoci mladým rodinám, udr�et po � et 
�ák �  v místní škole a následn�  i celé obci. Jedná se o t� i 
druhy sociálních p�ísp� vk� , a sice finan� ní p�ísp� vek p�i 
narození dít� te, p�ísp� vek na školní pom� cky p�i nástupu 
do místní základní školy a p�ísp� vek na stravování v naší 
škole. Návrh Pravidel pro poskytování výše uvedených 
p�ísp� vk� , které schválila Rada na své 69. sch� zi dne 
9.3.2009 vychází z finan� ních prost�edk� , je� byly pro tyto 
ú� ely vy� len� ny v rozpo� tu na letošní rok a platit za� nou 
od kv� tna 2009. Je mo�no je najít na internetových 
stránkách obce, p�ípadn�  si je vyzvednout na obecním 
ú�ad� . Je t�eba ovšem podotknout, �e na p �ísp� vky 
nebudou mít nárok ob� ané s jakýmkoliv závazkem v�� i 
Ú�adu m� styse Boleradice po lh� t�  splatnosti. Pravidla 
budou k definitivnímu schválení p�edlo�ena 
Zastupitelstvu m� styse na jeho kv� tnovém 
zasedání. 
To, jestli výše uvedené splní o� ekávaný ú� el, bude 
mo�né vyhodnotit p �i schvalování rozpo� tu na p�íští rok, 
jisté ovšem je, �e k podobným opat �ením p�istoupilo ji� 
n� kolik obcí v okolí a jejich zkušenosti jsou spíše 
kladné.              
                                                                           Rada m� styse 

 

Ješt �  jednou radar ve Vrchní ulici 
Na webových stránkách jsou pravideln�  umis� ovány 
ankety na kterých se � tená�i mohou vyjád�it k vá�ným i 

nevá�ným otázkám. Výsledek té lednové je zde: 
Stejnou otázku jsem polo�il i náhodn �  kolemjdoucím a 
tady jsou n� které odpov� di: 
 
Ur� it�  došlo ke zpomalení, ale je to málo, mám strach o 
d� ti.         prodava� ka 
P�ínosem je o tom nepochybuji. Je to dobrá v� c. A�  tam 
je!                     d� chodce 

 
P�ipravil Ji�í Janda 

Potok Haraska  
Od lo� ského léta se postupn�  p�ipravuje rekonstrukce 
potoka (� ásti od rybníka k mostu u hasi� árny. I na 
webových stránkách probíhá diskuse k tomuto tématu: 
 
·  Blanka Svobodová, 09.03.2009 13:34 
Dobrý den, je n� co nového, co se tý� e potoka? V pr� b� hu 
ledna � i února m� li dodavatelé projednávat s jednotlivci 
postupy prací a zatím se nic ned� je. Jaro se blí�í, tak a � 
víme, co se bude dít na našich zahrádkách. Zda porostou 
sazeni� ky nebo budou jezdit bagry .... 
 
·  Odpov��  starosta, 17.03.2009 16:04 

Ano, jak správn�  uvádíte, m� l investor akce tj. 
Zem� d� lská vodohospodá�ská správa B�eclav ( 
ZVHS) na za� átku letošního roku projednat s majiteli 
dot� ených pozemk�  harmonogram prací. Toto bylo 
ze strany ZVHS p�islíbeno na spole� né sch� zce s 
ob� any, zástupci obce a investora kterou jsme svolali 
na 27.11. lo� ského roku. Proto�e se tak a� do 
dnešního dne nestalo, sejdu se ve st�edu 18.3. s 
technickým nám� stkem �editele ZVHS a budu 
po�adovat vysv � tlení.O výsledku jednání budu na 
této stránce informovat. starosta  
 

·  Pokra� ování starosta, 18.03.2009 13:06 
Dnes 18.3.2009 prob� hlo jednání s nám� stkem 
Zem� d� lské vodohospodá�ské správy panem Ing. 
Parolkem ve v� ci � išt� ní potoka Haraska. P�ítomní 
zástupci obce byli informováni, �e v sou � asné dob�  
je vypsáno výb� rové �ízení na dodavatele akce. 
Jakmile bude znám dodavatel, budou provedeny 
další kroky, tedy jednání s majiteli pozemk�  o 
termínech, náhradách atd.. Na dotaz týkající se 
termínu zahájení pan nám� stek odpov� d� l, �e 
zahájení prací se p�edpokládá v kv� tnu - � ervnu 
tohoto roku. Pokud by se ovšem poda�ilo akci rozší� it 
o n� které stavební prvky (nap�. opevn� ní b�eh�  
apod.), posunulo by se zahájení na srpen - zá�í. 
Podle pana nám� stka bude zále�et na vyjád �ení 
Ministerstva zem� d� lství k rozší�ení akce a na 
uvoln� ní p�íslušné � ástky.  

 
·  Svobodová Blanka, 18.03.2009 13:52 

D� kuji za informace a p�eji poklidné blí�ící se jaro. 
 

Z diskuse na webových stránkách  
 

Hezký je potok v zim�  
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Koup �  na splátky?  
(aneb odleh � ené zamyšlení nad vá�nými v � cmi) 

 

P� vodn�  jsem se v tomto � ísle 
Polehradu cht� l v� novat 
institutu „vydr�ení“, který 
v nedávné dob�  �ešili i n� kte�í 
naši spoluob� ané. Rozhodl 
jsem se však pro odleh� ený, 
avšak reálný p�íb� h k problému, 
který je myslím v dnešní dob�  
na výsost aktuální a otázku 
vydr�ení ponechat do n � kterého 
z p�íštích � ísel.   
Ur� it�  jste ji� mnohokrát byli oslovení s nabídkou r � zných 
p�edm� t� , které za Vás ud� lají cokoliv, kdykoliv a co 
hlavn�  - levn� .  
Jedenkrát jel pan Mladý do nejmenovaného obchodního 
domu a tam ho zaujala souprava pom� rn�  drahých 
profesionálních kuchy� ských p�ístroj� . Rozhodl se tedy 
pot� šit svou zákonitou man�elku, která mu za 
dlouhých zimních ve� er�  � asto p�ipomínala, jak by jí tato 
"ud� látka" pomohla a jak by jí ušet� ila � as a práci p�i 
p�íprav�  domácích dobrot. 
Pan Mladý tedy namíst�  slo�il 20 % zálohu ve výši 8.000,-
 K� , uzav�el písemnou kupní smlouvu, nalo�il ú�asné 
p�ístroje do jejich zánovního vozu a jel dom�  p�ekvapit 
man�elku, jak vzorným je man�elem. Doma zavládla 
radost, p�ístroje byly podrobovány r� zným zát� �ovým 
test� m, a pan Mladý se dokonce i po dlouhé dob�  t� šil 
dom� . P�ístroje své kvality prokázaly, ale jedna otázka 
z� stávala v rodin�  Mladých neustále tak n� jak v pozadí, 
a to úhrada zbytku kupní ceny. Rodina m� la z koupených 
výdobytk�  moderní doby takovou radost, �e na další 
splátky jaksi pozapomn� la pon� kud déle ne�li bylo s jejich 
výrobcem písemn�  dohodnuto. Tuto skute� nost výrobce 
p�ístroj�  však netušil, a proto po výzvách k zaplacení 
dlu�né � ástky neváhal a obrátil se s urgentním 
po�adavkem na úhradu z � statku kupní ceny na soud. 
Soud po n� kolika m� sících a po provedeném dokazování, 
které nebylo na stran�  výrobce p�ístroj�  p�íliš 
problematické, rozhodl ve v� ci nakonec pravomocným 
rozsudkem, který zn� l, �e pan Mladý má uhradit n � co 
p�es 59.000,- K�  s úroky z prodlení od okam�iku, kdy se 
dostal do prodlení s úhradou kupní ceny. Soudní poplatek 
a náklady �ízení � inily navíc 8.250,- K�  (byly tvo�eny 
náklady na p�ibrání advokáta, které se ur� ují dle vyhlášky 
� . 484/2000 Sb.). Ve stadiu po vynesení pravomocného 
rozsudku tedy rodin�  Mladých narostl dluh v�� i výrobci 
p�ístroj�  na zhruba 67.250,- K�  a ka�dý den rostl o úroky 
z prodlení. 
Jak šel � as, radost opadla i v rodin�  Mladých a to nejen 
ze samotných p�ístroj� , ale i z toho, �e se v � bec kdy 
rozhodli, �e vstoupí do svazku man�elského. Z rodiny 
Mladých byla tedy bývalá rodina Mladých a o dluh se dále 
nikdo nestaral. Výrobce p�ístroj�  však byl z této 
skute� nosti ji� natolik rozho �� en, �e se rozhodl obrátit na 
soukromého exekutora. Exekutor nelenil, zjistil si zda 
pan Mladý a paní Mladá vlastní n� jaké nemovitosti, 
movité v� ci, zda jsou majiteli bankovního ú� tu a zda jsou 
oba zam� stnáni � i zda pobírají dávky v nezam� stnanosti. 
V této chvíli, kdy m� l exekutor, bez v� domí bývalých 
� len�  rodiny Mladých, všechny pot�ebné informace 
k provedení samotné exekuce, kontaktovala pana 
Mladého tzv. vymaha� ská firma, která se s ním dohodla, 
�e na ú � et výrobce p�ístroj�  pošle ve dvou splátkách 
dlu�nou � ástku, která ji� dosahovala tém ��  72.000,- K� . 
 Pro výrobce se tedy stalo najednou neo� ekávané, 
pen� �ní � ástka v celkové výši 50.000,- K�  byla v pr� b� hu 

deseti kalendá�ních dn�  poukázána ve dvou splátkách 
v hotovosti na adresu jeho sídla a pan Mladý, kterému 
mezitím málem vypadaly vztekem zuby, vlasy i nehty na 
nohou z toho, �e musí platit o tolik víc, se domníval, �e 
má kone� n�  po letech klid. Osud zapo� al však 
„rozšafn� jší“ kapitolu jeho �ivota. Na pana Mladého se 
bez klepání domohl soukromý exekutor a zapo� al své 
zákonem posv� cené dílo. Jeho výsledkem byly kompletní 
a prozatím bezplatné "st� hovací slu�by", které m � ly za 
následek to, �e v byt �  pana Mladého tém��  nic nez� stalo 
a zbytek byl polepen exekutorskými známkami. Panu 
Mladému byl zablokován i bankovní ú� et a jeho 
zam� stnavatel dostal písemný p�íkaz od exekutora, aby 
a� na nepatrnou � ást platu pana Mladého vše zbylé 
poukazoval na jeho ú� et. V sou� asnosti se pan Mladý 
tzv. vylu� ovací �alobou domáhá u soudu, aby exekutor 
vrátil exekuované pen� �ní � ástky a "odst� hované" v� ci.  
Ptáte se pro�  vše muselo dopadnou takto? Odpov��  má 
t� i na sob�  závislá vysv� tlení:  

1. Pan Mladý m� l zaplatit vše dle dohody a dodr�et 
splátky.  

2. P�i platb�  50.000,- K� , kterou poukázal do 
pokladny výrobce p�ístroj�  m� l rad� ji zvolit 
bezhotovostní zp� sob platby s uvedením 
variabilního symbolu, kterým mohlo být bu�  jeho 
rodné � íslo � i � íslo smlouvy, nebo�  do dnešního 
dne pan Mladý vysv� tluje, �e to bylo na úhradu 
kupní ceny p�ístroj�  a náklad�  p�edchozího 
soudního rozhodnutí a nikoli na úhradu dlu�ných 
úrok� . Pro�  to vysv� tluje? Proto�e ztratil ú � tenku 
vystavenou mu zam� stnancem výrobce, na které 
byl pouze uveden den p�ijetí � ástky, její výše a 
u jména bylo uvedeno pan Mladý Brno a dále víc 
nic. Dosti dlouhou dobu toti� trvalo, ne� byla 
pen� �ní � ástka ve výši 2 x 25.000,- K�  
v hotovosti ú� etn�  p�i�azena k osob�  pana 
Mladého. Pen� �ní � ástka ve výši 2 x 25.000,- K�  
v hotovosti byla toti� výrobcem vedena jako 
neza�azená platba. Nemusím snad zmi� ovat, �e 
mezitím v tu dobu exekuce "jela naplno".  

3. Kdy� u� pan Mladý zaplatil p �evá�nou � ást 
dluhu, m� l sm� lu v tom, �e mezitím se výrobce 
p�ístroj�  jako v�� itel obrátil na exekutora, jeho� 
odm� na není nezanedbatelná a která se odvíjí 
bu�  dle platné vyhlášky, nebo té� z dohodnutých 
procent z vymo�ené � ástky mezi v�� itelem 
a exekutorem. Exekuce byla zahájena 
oprávn� n� , by�  pro malou � ást zbývajícího 
dluhu. A nyní musí pan Novák nést ze svého 
i soudní poplatky na vedení soudního sporu, 
jeho� ú � elem je shora zmín� né zastavení 
exekuce a vrácení jeho v� cí zp� t.  

V sou� asné dob�  není sice vše vy�ešené, ale ji� nyní má 
pan Mladý jistotu v tom, �e ho p �ístroje p�išly na tém��  
95.000,- K�  (a tato � ástka není kone� ná), p�ístroje nemá 
k dispozici, nebo�  jeho bývalá cho�  si je p�i rozvodu 
ponechala a �e nyní musí n � jaký � as strp� t i to, �e mu 
bude n� kdo cizí za jeho peníze p�ipravovat pokrmy 
pomocí kuchy� ských p�ístroj� , které nejsou jeho 
vlastními, nebo�  to tak v restaura� ních za�ízeních obvykle 
chodívá.  

Petr Koráb 
 

Bez komentá � e 
Za období od 1.7.2008 do 31.12.2008 (tedy za p� l roku) 
bylo do hracích stroj�  v Boleradicích vhozeno celkem 
1.780.848,- K� .   

Jan Koráb 
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N� kolik informací z obecní knihovny 
Upozor� uji  � tená�e na jarní výp� j� ní dobu, která je od 
b�ezna do � ervna, a to v pond� lí  od 17.30 do 19.30 a v 
pátek od 17.00 do 18.00 hod. Poplatek za vyp� j� ení knih 
je pro tento rok stále 50,-K�  za dosp� lého a 25,-K�  za dít�  
a studenta. 

 
V knihovn�  nenajdete jen knihy, ale i spoustu doprovodných 

akcí, výstav  a p�ednášek 
 

Nabízím vám n� kolik statistických údaj�  z lo� ského roku. 
Knihovnu navštívilo celkem 1153 � tená��  a vyp� j� eno 
bylo celkem 3069 knih. Máme evidováno 98 � tená��          
z toho 25 d� tí. Stále p� j� ujeme knihy  i z výp� j� ního fondu 
knihovny v B�eclavi, co� je pro malé knihovny velmi 
výhodné. Loni jsme p� j� ili celkem 311 svazk� . Pro naše 
� tená�e jsme nakoupili 173 nových titul�  všech �ánr � , aby 
si ka�dý mohl vybrat podle svých p �ání. I kdy� je to 
pom� rn�  hodn�  knih, n� kdy se nenajde práv�  ta, kterou 
� tená� pot�ebuje. Informujte m�  tedy o titulech, které 
sháníte, a knihy vyp� j� íme z knihovny v B�eclavi, která, 
pokud je má ve svém fondu, nám je zašle poštou. 
Mimo p� j� ování knih jsme loni uspo�ádali 5 cestopisných 
p�ednášek z cyklu "Cesta kolem sv� ta". I letos 
pokra� ujeme.  Naposledy to bylo poutavé a zajímavé 
vypráv� ní p. Ji�ího Coufala - tentokrát jsme navštívili 
vzdálený kontinent - AUSTRÁLII. A proto�e pan Coufal 
má v zásob�  nep�eberné mno�ství zá�itk �  z cest, máme 
se ur� it�  brzy na co t� šit.  

T� ším se na Vaši návšt� vu     Dana Veselá, knihovnice 
 
 

Digitální vysílání v Boleradicích 
V novinách a na internetu se objevily informace v� nované 
zavád� ní digitálnímu televiznímu vysílání (DVB-T) na jihu 
Moravy. Dne 31.b�ezna bude spušt� n vysíla�  na Pálav� , 
který je v t� chto dnech instalován, a bude z n� j na 40. 
kanále vysílán kvalitní digitální signál pro p�íjem 
multiplexu 2  tj. stanice Nova, Prima, Nova Cinema, Cool 
TV a TV Barrandov. Na zbývající stanice multiplexu 1 
� eské televize a � eského rozhlasu si však budeme 
muset po� kat a� do listopadu. P �íjmem DVB-T 
prost�ednictvím set-top-boxu dojde k výraznému zvýšení 
kvality obrazu a také k postupnému rozší�ení nabídky 
dalších slu�eb.  
Vlastníci televizor�  bez set-top-boxu zatím nemusí zoufat. 
Podle plán�  k vypnutí analogového signálu dojde a� v 
� ervnu 2011 

Ji�í Janda 

Vše o digitálním vysílání najdete na serveru 
www.digitalnitelevize.cz  nebo také n� co o digitálním 
vysílání v regionech na http://regiony.digizone.cz/  

P�edstavujeme…  
V malém seriálu vám postupn� , ve spolupráci s vedením 
nemocnic � i poliklinik, p�edstavíme významná 
zdravotnická za�ízení v našem okrese. Nejprve to nejv� tší 
a nejd� le�it � jší: 

Nemocnice B � eclav, p � ísp � vková 
organizace 

27. 1. 2009 prob� hlo v Nemocnici B�eclav, p�ísp� vkové 
organizaci, setkání zástupc�  vedení nemocnice, starost�  
obcí a Rady JMK. Cílem bylo seznámení p�ítomných 
s historií za�ízení, provozem jednotlivých pracoviš�  a 
plány do budoucna, jako� i hledání mo�ných cest další 
spolupráce s obcemi a ve�ejností. 
Nemocnice byla uvedena do provozu v roce 1992, kdy 
bylo zahájeno poskytování pé� e na odd� leních interních 
obor�  a také v laboratorních a vyšet�ovacích slo�kách. 
V roce 1996, po ukon� ení II. etapy výstavby, byla 
otev�ena odd� lení opera� ních obor� , centrální opera� ní 
sály a porodnice. 
Lé� ebnou a ošet�ovatelskou pé� i zajiš� uje p�es 100 
léka��  a 550 dalších zdravotnických pracovník� . 
Nemocnice je akreditována Ministerstvem zdravotnictví 
� R pro zajiš� ování dalšího vzd� lávání zdravotnických 
pracovník�  v jednotlivých oborech, úzce spolupracuje 
také se Soukromou st�ední odbornou školou 
mana�erskou a zdravotnickou, s.r.o. v B �eclavi a 
léka�skými fakultami. 

 
Nemocnice B�eclav 

 
Nemocnice B�eclav je nemocnicí okresního typu, tj. 
poskytuje základní ambulantní a hospitaliza� ní zdravotní 
pé� i, zejména pacient� m ze spádové oblasti okresu 
B�eclav a � ásti okresu Hodonín. Ro� n�  je zde 
hospitalizováno cca 20 – 23 tisíc ob� an� , dále jsou to 
tisíce pacient� , kte�í denn�  navštíví odborné ambulance a 
poradny. P�i nemocnici p� sobí také hematologicko-
transfuzní odd� lení, které zpracovává krev jak od 
dobrovolných dárc�  krve, tak i tzv. autotransfúze - krev 
pacient� , kte�í mají naplánovaný opera� ní výkon a cht� jí 
mít p�ipravenou vlastní krev pro p�ípad pot�eby transfuze.  
Ro� n�  se na gynekologicko-porodním odd� lení narodí 
v pr� m� ru 950 d� tí. Nemocnice je dr�itelem certifikátu 
Baby Friendly Hospital, co� znamená, �e tém ��  100% d� tí 
je p�i propušt� ní z porodnice pln�  kojeno. 
Snahou vedení nemocnice a všech zam� stnanc�  je, aby 
naši pacienti - klienti byli co nejvíce spokojeni s úrovní 
poskytované pé� e a aby tato byla poskytována v souladu 
s platnou legislativou, na pot�ebné odborné úrovni a 
efektivn� . Z tohoto d� vodu nemocnice v roce 2003 
p�istoupila k zavedení systému managementu kvality dle 
mezinárodní normy ISO 9001 a v dalších letech 
k certifikaci v oblasti �ivotního prost �edí (ISO 14001) a 
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bezpe� nosti a ochran�  zdraví jak zam� stnanc� , tak i 
pacient�  (OHSAS 18001).  
V roce 2006 byl zahájen provoz na ambulanci klinické 
onkologie, p�i ní� je provozován také stacioná � pro 
onkologickou infuzní lé� bu. Tak m� �e být t � �ce 
nemocným pacient� m v míst�  bydlišt�  poskytována pé� e, 
za kterou by jinak museli dojí�d � t desítky kilometr�  do 
Brna nebo na ješt�  vzdálen� jší pracovišt� . V oblasti 
onkologie nemocnice úzce spolupracuje s Masarykovým 
onkologickým ústavem v Brn�  a dalšími fakultními 
nemocnicemi. 
V lo� ském roce byl zahájen provoz l� �kové � ásti 
Fyziatricko-rehabilita� ního odd� lení, díky kterému došlo 
ke zvýšení komfortu pacient�  zejména po náro� ných 
operacích, kde je pot�eba dlouhodob� jší rekonvalescence 
a rehabilitace (nap�. po totálních endoprotézách ky� elních 
kloub� ).  
P�i chirurgickém odd� lení p� sobí také plastický chirurg, 
který provádí výkony plastické chirurgie jak kosmetické, 
tak i nap�. po vá�ných úrazech, popáleninách atd.. Velmi 
vyhledávanou je i poradna pro cestovní medicínu p�i 
infek� ním odd� lení, kde jsou klient� m poskytovány cenné 
rady a p�ípadn�  i pot�ebná o� kování p�ed jejich cestou do 
� asto exotické ciziny. 
Nemocnice velmi vítá spolupráci jak odborné tak i laické 
ve�ejnosti a zejména spolupráci s rodinnými p�íslušníky 
pacient� . Nejenom na d� tském, ale i na dalších 
odd� leních, pokud to podmínky a provoz pracovišt�  
dovoluje, je zcela b� �né, �e jsou v p �ípad�  zájmu 
s malými pacienty jako doprovod hospitalizováni rodi� e 
nebo jiní p�íbuzní.   
Velmi d� le�itým zdrojem informací o úrovni poskytované 
pé� e a inspirací pro další zlepšování všech � inností 
nemocnice jsou ankety spokojenosti klient� , které 
probíhají bu�  dotazníkovou formou, nebo prost�ednictvím 
tzv. cílených rozhovor� .  
V letošním roce prob� hne velmi významná investi� ní 
akce, a to modernizace Radiodiagnostického odd� lení. 
Po její realizaci bude uveden do provozu nový CT p�ístroj 
a dále probíhá také postupná digitalizace pracovišt� . Díky 
tomu v budoucnu léka� ji� nebude posuzovat nález 
z klasického rentgenového snímku, ale bude mít mo�nost 
vyu�ití po � íta� ového zobrazení. Tato investice povede 
také ke sní�ení zát � �e pro �ivotní prost �edí, proto�e ji� 
nebudou pou�ívány fotografické materiály.  
Na rok 2010 je plánováno dobudování centrální jednotky 
intenzivní pé� e pro interní obory, co� p �inese zefektivn� ní 
lé� by jak z pohledu odborného, tak i ekonomického. 
V pr� b� hu existence zdravotnického za�ízení postupn�  
vznikala �ada l� �kových a odborných ambulantních 
provoz� . Do budoucna hodláme rozvíjet nemocnici 
s ohledem na pot�eby pacient�  a v�� íme, �e se nám to i 
s pomocí a podporou ve�ejnosti poda�í, proto�e 
Nemocnice B�eclav je tu v první �ad�  pro Vás ob� any. 

Ji�í Janda a MUDr. Janka Bambasová �editelka   
Nemocnice B�eclav 

 
Integrovaný dopravní systém 

Jihomoravského kraje  
- z odpov � di hejtmana 

Integrovaný dopravní systém Jihomoravského kraje je v 
provozu ji� t � i m� síce. A cestující na lince do Brna s ním 
u� mají své zkušenosti. I p �es slevu na p�edplatném 
jízdném jsou více mén�  negativní. Rozhodli se tedy je ji� 
v lednu sepsat a zaslat hejtmanovi Jihomoravského 
kraje. Dopis hejtmanovi Michalovi Haškovi podepsalo 
tém��  devadesát cestujících na trase Brno-Šitbo�ice-
Boleradice Nyní p�išla odpov�� . Krátký úryvek je zde 

p�etišt� n, vzhledem k rozsahu textu stí�nost i odpov ��  
najdete na webových stránkách. 
 
… Na základ �  výsledk �  pr � zkumu frekvence 
cestujících a výstupu cestujících na jednotlivých 
zastávkách na p � edm� stí Brna a na základ �  podklad �  
dojí� � ky cestujících do jednotlivých � ástí m � sta Brna 
jednozna � n�  vychází �e ukon � ení páte � ní vlakové 
linky v prostoru Hlavního nádra�í odpovídá lépe 
pot � ebám cestujících pro p � estup na m � stskou 
dopravu, dálkovou a regionální �elezni � ní dopravu, 
dálkovou autobusovou dopravu a kratší docházkové 
vzdálenosti do st � edu m � sta. … 

P�ipravil Ji�í Janda 

 
Pro �  by nem � l být Polehrad zadarmo? 

Ú�ad m� styse u� mnoho let vydává obecní � asopis. Je 
ned� le�ité, jak se nazývá, jaké nese jméno. Podstatou je 
jeho obsah a zájem � tená�� . Ka�dý vydavatel má svoji 
p�edstavu co by m� lo být uvnit� a co zajímá jeho � tená�e. 
Do nyn� jšího � asopisu u� p �isp� la bezmála � ty� icítka 
autor�  a pravideln�  v n� m m� �ete najít informace o tom, 
co se v obci d� je, co se chystá, plánuje, najdete v n� m i 
zajímavosti z historie, které jsou málo dostupné nebo u�  
zapadly. Je to místo, na kterém se mohou p�edstavit 
spolky se svojí � inností, kde se m� �eme dov � d� t, jaké to 
je t�eba �ít za hranicemi našeho malého dvore � ku. A 
zájem o � asopis mezi � tená�i tu je zcela z�ejmý: 
z po� áte� ní stovky prodaných kus�  se dostáváme p�es 
sto padesát, a� ke dv � ma st� m. � asopis si nekupují jen 
domácí, ale i p�espolní, prost�ednictvím jeho internetové 
verze se k n� mu dostanou i naši � tená�i ve Velké Británii 
nebo t�eba v Mexiku. 

 
 
Ka�dá v � c však n� co stojí. A rozdávat v� ci zdarma je jen 
reklamní trik, jak nalákat více lidí na nabízený produkt, ne 
dát n� co co má hodnotu. Pokud ješt�  platí, �e poctivá 
práce se vyplácí, nem� �e ani obecní � asopis malého 
rozsahu být zadarmo. Ve m� stech, kde jsou 
zam� stnáváni profesionální noviná�i, kde dosahují 
náklady a� tisícovek kus � , které jsou teprve pro inzerenty 
zajímavé, je skute� n�  � asopis dodáván do schránek 
zdarma a veškeré náklady s vydáváním kryjí p�íjmy z 
inzerce. To ale není mo�né v malých obcích, jako jsou 
nap�íklad Boleradice. I jinde, pokud mají obecní � asopisy, 
jsou s cenou od p� tikoruny výše. 
Ur� it�  n� kdo m� �e namítnout, �e t � ch deset, patnáct tisíc 
ro� n�  za tisk je v rozpo� tu zanedbatelných a obec je 
m� �e na � asopis uvolnit. Ano, je to pravda, ale pak toté� 
�ekn� me i o dalších deseti p�ípadech - najednou je  
z patnácti tisícovek sto padesát. Sám vím dob�e, jaké to 
je rozhodnout, co z� stane v rozpo� tu obce a co mén�  
d� le�ité z n � j nebude financováno. �ádný autor, jen� 
vynalo�il nemalé úsilí k tomu, aby n � co napsal, by nebyl 
rád, kdyby jeho tvorba skon� ila n� kde ve sb� ru nebo 
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v kamnech hned poté, co byl � asopis doru� en do 
schránky.  
Cena uvedená v tirá�i � asopisu 5,- K�  má jeden velký 
význam. Dává zásadní informaci o tom, zda je zájem o 
nabízený titul a dále zda je autory d� lán dob�e, � i ne. A to 
je to nejcenn� jší, co na této p� tikorun�  vidím. 
Vá�ím si všech autor � , co n� jak p�isp� li do � asopisu a 
nemyslím si, �e by jejich � innost m� la být sní�ena na 
pouhý p�ísp� vek do reklamního letá� ku. 

Ji�í Janda 
 

Zápis do školy 
V únoru prob� hly ve škole zápisy do první t� ídy i do 
mate�ské školy. V základní škole p�ipravovala zápis paní 
u� itelka Jana Šedivá. Zápis m� l motto  

„KOUZELNÉ POHÁDKY“. 
 

 
 

 
Zápis do školy v nov�  vybavené u� ebn�  

 
D� ti p� išly do nov�  vybavené u� ebny 1. t� ídy spolu se 
svými rodi� i a u� itelkami MŠ. Na koberci se nejprve 
p� kn�  p�edstavily a všechny nám zazpívaly nebo 
zarecitovaly p�ipravené básni� ky. Paní u� itelka jim 
vypráv� la pohádku o zví�átkách a pracovitém statká�i. 
D� ti potom vyhledávaly na obrázku zví�átka podle zadání 
paní u� itelky. Dalšími úkoly bylo poznávání barev, � íslic, 
tvar�  a kresba postavy. Rodi� e mezitím dostali pot�ebné 
informace o škole, v� etn�  informa� ního sešitku, který by 
jim m� l p�ípravu a nástup dít� te do školy usnadnit.  
 
Do základní školy bylo zapsáno 10 d� tí. V m� síci b�eznu 
jsme zapisovali také d� ti do mate�ské školy. Jedno dít�  
nastoupí do MŠ ješt�  v tomto školním roce, dalších 8 
v p�íštím školním roce. Po dobu zápisu se rodi�� m a 
d� tem v� novaly u� itelky MŠ a paní �editelka. Rodi� e si 
mohli prohlédnout dokumentaci školky i  fotografie; d� ti si 
pohrály s hra� kami a seznámily se s prost�edím školky.  

Zápis prob� hl v po�ádku, rozpaky se brzy rozplynuly a 
myslím, �e nyní se ji� budou d � ti i rodi� e na docházku do 
školy jen t� šit. Velmi se na Vás, milé d� ti, t� šíme ve 
školním roce 2009/2010.  

� editelka ZŠ a MŠ Milena Plocková 
 

Co se d � je v naší škole…  
I kdy� � as plyne jako voda a jeden má pocit, �e nic 
nestíhá, �áci ze Základní školy Boleradice nezahálí. 
Vánoce se nám zdají být ji� minulostí, my jsme však od 
prosince absolvovali spoustu sout� �í a zajímavých 
událostí. 
S p�íchodem jednoho z nejkrásn� jších období v roce jsme 
dne 18. prosince 2008 uspo�ádali BAREVNÝ DEN – 
BÍLÝ, který byl na po� est zimy. V tento den neprobíhalo 
klasické vyu� ování, ale v� novali jsme se projektové 
výuce. �áci se ve skupinách v � novali r� zným � innostem, 
týkajících se p�icházejících Vánoc a zimního období. 
Nau� ili jsme se pop�át si Veselé Vánoce v cizích jazycích 
a vyzkoušeli jsme si r� zné zvyky, nap�íklad házení 
st�evícem, krájení jablí� ka nebo poušt� ní lodi� ek po vod� .  
�ákyn �  z naší školy se  4. února 2009 zú� astnily recita� ní 
sout� �e s názvem ,, M � j kraj v poezii a próze.“ Za ú� ast si 
p�ivezly krásné ocen� ní v podob�  v� cné ceny a finan� ní 
odm� ny. V tomto m� síci prob� hla recita� ní sout� �  O 
boleradický d�bánek v podob �  školního kola. Vít� zové 
postupují do kola krajského, které se bude konat 10. 
b�ezna v B�eclavi.  
Sportování je naší radostí, a proto jsme se také � inili. 
V pátek 23. ledna 2009 prob� hla v t� locvi� n�  sout� � ve 
šplhu. Z dívek si nejlépe vedla So� a Babirádová a Tereza 
Wolfová, z chlapc�  Josef Klimeš a František N� mec. 4. 
února jsme se zú� astnili okresního p�eboru ve šplhu 
v B�eclav� . Zde ji� byla velká konkurence a náro � n� jší 
technické podmínky. Nejlépe si z našich ú� astník�  vedl 
František N� mec, který se umístil na p� kném 7. míst�  
z 20 sout� �ících. V pátek 20. února prob � hl turnaj 
v košíkové. Je to p� kná, ale fyzicky velmi náro� ná mí� ová 
hra. Na 1. míst�  se umístilo dru�stvo Dana Soukupa, na 
2. míst�  dru�stvo Jo�ky Klimeše, na 3. míst �  dru�stvo 
Patrika Kocmánka a na 4. míst�  dru�stvo Martina 
Steinera. V únoru se naše pátá t�ída vypravila na sout� � 
Kloboucká p� tka. Jde o sout� � dru�stev pátých t �íd a �áci 
p�i ní mají prokázat všestrannost svých znalostí a 
dovedností. Naši �áci se nenechali zahanbit a p �ivezli si 
krásné 2. místo. 
Od pond� lí 9. b�ezna do pátku 13. b�ezna probíhal 
ly�a �ský výcvikový kurz v N� m� i� kách. �áci se nau � ili 
techniku sjezdového ly�ování, za�ili spoustu legrace a 
odvezli si p� kné zá�itky. 
V ned� li 15. b�ezna ve 14.00 hod. se uskute� nil 
MAŠKARNÍ KARNEVAL. 

     U� itelka ZŠ Lenka Pet�í� ková 
 

Masopustní ned � le 
Hudba, zp� v, �íkanky, ale také � in� ení, � ukání zvon� ní a 
hlavn�  veselá nálada se nesla za pochodu nádherných 
masek  malebnými Boleradicemi zrovna na Masopustní 
ned� li 22. února. D� ti ZŠ a MŠ Boleradice se na tento 
den velmi dob�e a s nadšením p�ipravovaly a ob� any  
Boleradic mohly p�ekvapit maskami vodníka, kostlivce, 
cikánky, nev� sty, �enicha, pantáty, panímámy, myslivce, 
medv� da a dalších nádherných masek. Pr� vod  
doprovázelo také  n� kolik nadšenc� , kte�í si cht� li 
vychutnat Fašank osobn�  a za�ít vzrušující dobrodru�ství 
s veselými maškarami. Také obyvatelé Boleradic p�isp� li 
k veselí nejen vst�ícností a zájmem, ale také sladkostmi, 
vají� ky, slaninou, chlebí� ky, tradi� ními koblihami a 
mincemi, které budou vyu�ity ve prosp � ch d� tí k nákupu 
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her a vybavení školy. Krásný den ukon� il spole� ný ob� d, 
který si všichni spole� n�  p�ipravili z darovaných vajec a 
slaniny. V�� ím, �e pro všechny zú � astn� né se Fašank 
p�íjemn�  vyda�il a ji� nyní p �emýšlejí, jakou masku si 
p�ipraví na p�íští rok. 

U� itelka ZŠ Jana Šedivá 

 
Poslední ned� le p�ed popele� ní st�edou pat�í v Boleradicích reji 

d� tských masek. Pr� vod s ko� ským povozem se vydá od 
školy a projde celou vesnicí. D� ti zpívají masopustní 

písni� ky a �íkanky a hospodyn�  jim za to dají n� jakou tu 
dobrotu na cestu. Tradi� n�  to bývají milosti, vdolky, 

kousek špeku nebo n� jaký ten klobásek. 
 
 
PS: Paní u� itelka v dopise ješt�  p�ipsala: „Posílám také 
n� které básni� ky a hádanky, které d� ti samy slo�ily na 
téma JARO, jestli se vám zdá n� která vhodná k publikaci, 
d� ti budou mít radost.“   
No zkuste si vybrat sami, která je nejlepší. Krásné jsou 
všechny. Pochvalte je d� tem! 
 
Jarní básni � ka 
Barunka Pacáková 

Kv� tinky u� vláhu mají, 
v� eli� ky se probouzí, 

mají práci hned jak vstanou, 
hmyz si létá na mezi. 

 
Vlaštovky se vrací k nám, 

já se jinak oblékám 
maminka se po�ád sm� je, 

sn� �enka u� vodu pije. 
Jaro 
Martin Steiner 

Za� íná jaro, kvetou sn� �enky. 
Vykvetou r� �e, r � �ové i �luté. 

Utrhne je zahradník pro svoji milou. 
Ta milá z� ervená jako ten kv� t. 
Zahradník odešel zalévat kytky, 

milá píše dopis, … 
 
Jaro  
Katka Zimolková 

Sn� �enka je bílé kvítí, 
na sluní� ku p� kn�  svítí. 

Ud� lá nám radost v d�bánku, 
kdy� ji trhám pro maminku. 

 
Maminka je ráda z její sn� �enky 

je bílá, krásná, vo� avá, 
v�dy radost po ránu jí ud � lá. 

 
 
 

Hádanka 
Ani� ka Ko� icová 

Je to �lutá kyti � ka, 
ale není to pampeliška. 
Kvete hezky, to já vím, 

je to kvítek vo� avý. 
(narcis) 

 
Hádanka 
Jan Novotný 

Kdy� jí p � idávají, 
je menší, 

kdy� jí ubírají, 
je v� tší. 

(díra v zemi) 
 
Hádanka 
Terezka Wolfová 

Je to hn� dé, píchá to, 
p�es zimu spí, 

co je to? 
(je�ek) 

 
Jarní hádanka 
Magda Straková 

Kyti� ka bílá, 
jaro hledá, 

je bílá a bledá. 
(bledulka) 

 
 

Slohové práce �ák �  5. ro � níku ZŠ 
Boleradice 

V uplynulém m� síci probírali �áci v literární výchov �  téma 
� lov� k a vesmír. V rámci tohoto tématu d� laly d� ti 
rozhovory a psaly slohové práce o tom, jaký by mohl být 
�ivot ve vesmíru. 
 
Rozhovor redaktora Známého � asopisu s naší 
MATI� KOU ZEMÍ 
Vá�ení � tená�i, rád bych Vám dnes p�edstavil krásnou 
dámu, její� jméno všichni dob �e známe – je to Zem� . A 
proto�e Zem �  je velmi pohotová, za� neme ihned 
s dotazy: 
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Jak dlouho ji� obíháte Slunce?  
Je to více ne� 4,5 miliardy let. 
Tak to je u� dost dlouho. Máte n � jaké sousedy?  
Já mám sousedku Venuši a souseda Marse. 
Pro �  jste zrovna t �etí planetou slune � ní soustavy? 
Kdybych byla na míst�  Venuše, bylo by lidem horko a na 
míst�  Marsu by jim byla zima.  
Kolik si myslíte, �e je na Vás lidí? 
Nevím, nedá se to spo� ítat, kdy� ti lidi po �ád n� kam 
sp� chají. Zkuste si to zjistit sám. 
Myslíte si, �e je na Zemi více lidí chytrých nebo 
hloupých?  
Nejsem si moc jistá, kdy� cítím, jak mi stále smrdí pod 
nos t� mi výfuky z aut a špiní mi vody kanalizací. 
To jsem ne � ekal, �e máte také vztek. Prosím Vás, a 
pro �  vlastn �  n� kdy vybuchují sopky?  
Proto�e m �  u� nebaví, jak m �  po�ád zamo�ujete odpadky. 
Tak si ob� as vybuchnu, abych upozornila, �e mi to vadí.  
A ješt �  poslední otázka: p � e� tete si n � kdy n � jaké 
noviny nebo � asopis, kdy� jich je ne Zemi tolik 
r� zných druh � ?  
To by musely být extra velké noviny, nemyslíte?  
Máte pravdu, to jsem nepromyslel. Tak Vám d � kuji za 
rozhovor. Musím kon � it, chystám se navštívit i další 
planety.  
Nemáte za� .  

Rozhovor vedly �ákyn �  Babirádová, Ko� icová a N� mcová a �ák 
Soukup 

 
 

Lidé putují vesmírem 
 
Mirek a Marek si vyp� j� ili raketu a t� i dny se p�ipravovali 
na cestu. Ozvalo se: „T�i, dva, jedna, START!“ a vylet� li 
do vesmíru. 
Vystartovali jako tyg�i na lov. P�ed sebou náhle uvid� li 
planetu. Marek �íkal, �e se jí vyhnou, ale Mirek m � l 
námitky. „ Tu planetu musíme navštívit!“ 
Planeta byla kulatá. Marek ješt�  dodal: „ A kde 
p�istaneme, kdy� je celá kulatá?“  
„Neboj,“ povídá Mirek, „n� jak to ud� láme.“ 
Nakonec p�istáli na r� �ové silnici s barevným zábradlím.  
„Tak vidíš, p�istání se zda�ilo.“ 
KRRRHRRM	 AUUUU…. 
„Co je to za divné zvuky?“  
Byl to mimozemš� an v � ervené sukýnce. P�istával na 
modrém lehátku a cht� l si povídat. 
Po p� l hodin�  Mirek a Marek zjistili, �e mimozemš � ané 
nejsou v� bec zlí. Od te�  mají nového kamaráda 
mimozemš� ana Bulku. 

Napsala: Aneta Horáková, 5. ro� ník 

 
 

Jak je to s odpady u nás ve škole? 
 
V naší malé vesnické škole t�ídíme odpad u� deset let.  
Za� ínali jsme postupn� : do nádob - kbelík�  z UH, které 
jsme  získali z pekárny. Ty jsme s �áky popsali: papír, 
bioodpad a sm� sný komunální odpad. Postupn�  jsme 
za� ali sbírat PET láhve, hliník, sklo, nápojové kartony, 
baterie. 
Následn�  jsme za� ali vybavovat školu nádobami na 
t�íd� ný odpad. Na zahrad�  jsme umístili kompostéry, 
vytvo�ili kráterový kompostovací záhon a zakoupili 
kompostovaní silo. Rozklada� i a hmyzá� ci  nám s tímto 
odpadem pomáhají. 
U vstupu na školní p�írodní zahradu jsme na odpady 
nechali vyrobit kovový zast�ešený kontejner, na jeho� 
st�eše rozkvétá malá vegeta� ní zahrádka s net�esky a 

rozchodníky. Na tuto st�íšku je vid� t z okna mate�ské 
školy, proto�e prost �edí školy chceme mít za�ízené nejen 
ú� eln� , ale i p� kn� . T�íd� né odpady nám ze školy odvá�í 
pracovníci ú�adu m� styse na sb� rné místo a dále 
p�edávají firmám k odvozu. Další zajímavé údaje jsme se 
dozv� d� li na besed�  s panem starostou Janem Korábem. 

 
D� sledn�  t�ídit odpad se u� í u� nejmenší d � ti 

 
Z pen� z získaných prodejem odpad�  (nap�. firma Remat 
Brno odvá�í papír a platila 50 hal. za kilo net �íd� ného 
papíru) jsme po�ídili další nádoby na t�íd� ný odpad. 
Abychom v� d� li, jaká barva na který odpad pat�í,  hráli 
jsme na internetu hru „Odpady úto� í“, kterou jsme našli na 
stránkách Eko-komu. 
Koncem roku 2008 se nám naskytla mo�nost vybavit 
školu dalšími nádobami na t�íd� ný odpad. Krajský ú�ad v 
Brn�  napsal projekt a nabízel školám v Brn�  a následn�  
mimobrn� nským školám nádoby. Škola tak získala další 

 
Jak se t� ídí odpady v obci se d� ti dov� d� ly na radnici od starosty 

 
kompostér, t� i sady koš�  na t�íd� ný odpad a jednu 
popelnici �luté barvy na plasty. Je pravda, �e je nyní 
nemáme popsány p�esn�  podle toho, na co jsou ur� eny 
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podle barvy, ale vyu�ili jsme k tomu, co zrovna ve ško le 
pot�ebujeme. Nádob na sklo na malé škole tolik 
nepot�ebujeme a nádoba na obaly od mlí� ek, které �áci 
odebírají, nám chyb� la. 
Další dobrou aktivitou je zapojení do projektu 
Recyklohraní. Nemohli jsme dosáhnout toho, aby se staré 
baterie nedávaly do sm� sného odpadu, i kdy� jsme si na 
n�  vyrobili nádobu.  Dnes je to jiné, do zelené papírové 
krabice d� ti nosí baterie i z domu. My u� itelé je 
recyklujeme ješt�  jednou: kdy� nám p �estanou jít hodiny 
nebo ovlada�  na televizi, najdou se kousky v krabi� ce, 
které slou�í dál. Hodiny a ovlada � e nemají takovou 
spot�ebu energie jako fotoaparát apod., u� íme to i naše 
�áky. 
Z vlastní zkušenosti mohu �íci, �e trvalo dva roky, ne� dít �  
došlo s odpadem na dlani a otázkou na rtech „Paní 
u� itelko, nevíte kam to pat�í?“ Chce to hodn�  trp� livosti, 
� asu a vysv� tlování, ale na besed�  s panem starostou 
jsme si ov�� ila, �e to má cenu, v�dy �  mnohé v� ci u� í d� ti 
svoje rodi� e. 
 V roce 1995 se za� alo v Boleradicích t�ídit, tehdy ob� ané 
vyprodukovali 870 tun sm� sného komunálního odpadu, 
který se odvezl na skládku. 
V roce 2008 se na skládku odvezlo 300 tun sm� sného 
komunálního odpadu, co� je o 570 tun mén � .  
Naše škola se zapojila do projektu Ekoškola  a v tomto 
školním roce si chceme po�ádat o vlajku. Práv �  široké 
pov� domí �ák �  o zacházení s odpady je jednou 
z podmínek jejího získání.  

Za spolupráce d� tí z Klubu ochránc�  p� írody napsala  
vychovatelka ŠD Miroslava Vavriková  

 
NORMÁLNÍ  JE  NEKOU � IT ! 

Naše škola se p�ihlásila do projektu Normální je nekou�it. 
Je to program výchovy neku�áctví a podpo�e zdraví a 
zdravého �ivotního stylu pro 1. stupe �  základních škol. 
Tento projekt vypracovala Pedagogická a Léka�ská 
fakulta Masarykovy univerzity v Brn�  a Liga proti rakovin�  
v Praze. 
Ka�dá vysp � lá spole� nost by m� la chránit a rozvíjet 
zdraví d� tí tak, aby m� ly mo�nost pro�ít dlouhý a plný 
�ivot. Konzumace tabáku je jedním z nejv � tších 
zdravotních rizik pro sou� asnou populaci. Proto�e 
ku�áctví za� íná obvykle v d� tství a dít�  má omezené 
znalosti o rizicích, která ohro�ují jeho zdraví a �ivot a  
malou schopnost posoudit jejich d� sledky, je nutné s tím 
n� co d� lat. 

 
Normální je nekou�it! 

 
Doporu� uje se s touto prevencí za� ít ji� na prvním stupni 
škol. Cílem je p�edevším ovlivn� ní postoj� . Má-li � lov� k 

získat ke kou�ení ned� v� ru, musí být na zdravotní 
d� sledky upozorn� n u� v útlém v � ku. D� ti by si m� ly tímto 
programem osvojit zp� soby aktivní ochrany  p�ed 
kou�ením. 
A jak budeme postupovat? V hodinách prvouky a � eského 
jazyka - dramatika a sloh, se budou d� ti zábavnou formou 
a prost�ednictvím veverky V� rky (symbol kondice a 
zdraví) seznamovat s touto problematikou. 
Program je rozd� len do n� kolika lekcí video, pohádky, 
zdravov� da, zdravá vý�iva a další aktivity jako jsou hry, 
omalovánky, vypráv� ní p�íb� h�  a hraní rolí. N� které prvky 
se budou prolínat i do jiných p�edm� t�  jako je t� lesná, 
výtvarná a pracovní výchova a p�írodov� da. Bude se tedy 
u� it pro�itkem. Zapojeni budou i rodi � e, kte�í se budou 
podílet na n� kterých domácích úkolech. 
Soub� �n �  bude probíhat i pln� ní Programu 5x denn�  = 
sníst 5 porcí, kus�  ovoce a zeleniny a Program Elixír M = 
3x denn�  sníst, vypít jednu porci mlé� ného výrobku. Na 
záv� r tohoto sna�ení dostane ka�dý �ák diplom. 
V�� ím, �e vše s radostí zvládneme a tak nastartujeme 
kladné a pozitivní postoje ke zdravému zp� sobu �ivota 
našich - vašich d� tí. 

Výchovný poradce Pavel Kabela 
 
 
 

Základní škola a Mate�ská škola Boleradice, okres 
B�eclav – p�ísp� vková organizace 

adresa: 691 12 Boleradice 57 
I� O: 709 153 51 

519 423 168; reditelka@boleradice.cz 
 

INTERNÍ VE� EJNÁ ZAKÁZKA 
 
V rámci interního výb� rového �ízení podává Základní 
škola a Mate�ská škola Boleradice - p�ísp� vková 
organizace výzvu k podání nabídky na „dodávku 
repasovaných po� íta��  PC“. 
 

P�edm� tem nabídky bude: 
10 nových LCD monitor�   
17 shodných repasovaných osobních po� íta�� , klávesnic 
a myší 
Bli�ší informace a celé zn � ní výzvy na stránkách 
www.boleradice.cz  nebo p�ímo u �editelky ZŠ a MŠ 
Boleradice 
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Zahrádká � i informují 
V ned� li 8. b�ezna se uskute� nila výro� ní � lenská sch� ze 
této organizace.  
Informujeme ve�ejnost, �e jsme si dali do plánu � innosti 
mimo jiné i následující akce, kterých se m� �ete zú � astnit i 
vy:  

- zájezd na zahrádká�skou výstavu do V� �ek u 
Krom�� í�e a na zámek do Buchlovic � i hrad 
Buchlov (za� átek kv� tna), 

- zájezd na pou�  do Mikul� ic na svátek Cyrila a 
Metod� je (5. � ervence), 

- Váno� ní koncert (prosinec). 
Samoz�ejm�  nabízíme široké ve�ejnosti slu�by naší 
zpracovny ovoce od srpna do listopadu. Budeme sušit, 
moštovat a va�it povidla.  
Aktuální podrobnosti budou v�dy v � as oznámeny.  

Výbor � ZS  
 
 

Kdo to byl …  
Dávno je tomu, tak dávno, �e se nám o tom ani �ádné 
písemné zprávy nedochovaly. V Kloboukách a 
Boleradicích bývaly v šerém st�edov� ku hrady a na nich 
pobývali páni Lev z Klobouk a Bohuš z Boleradic. A jak to 
mezi sousedy tenkrát zpravidla bývalo nejedna vzájemná 
návšt� va kon� ívala nedob�e. Jak to s nimi bylo p�ináší  

 
Lidová pov � st O klobouckém hrad �  

Nad Klobouky, n� kde u kaple svaté Barbory, v místech 
zvaných Hradisko, stával koncem 12. století hrad. Silné 
palisádové zdi a mocný val chránily sídlo mocného pána 
Lva z Klobouk. Z hradní v� �e byl rozhled do dalekého 
kraje. 
�ivot na hrad �  plynul tiše, jeliko� Lev nebyl milovníkem 
hlu� ných a veselých zábav a také proto, �e paní hradu 
churav� la. Kdy� však paní hradu zem �ela, Lev se uzav�el 
úpln�  lidské spole� nosti. Jediným spole� níkem Lvovým 
byl jeho plébán a jedinou jeho radostí jeho syn dospívající 
v sli� ného panice. Tak plynul na hrad�  den za dnem a rok 
za rokem a hoch vysp� l ve statného jinocha. 
Jednou se rozlou� il se svým otcem; vypravil se do sv� ta, 
aby tam získal � est své zbrani a slávu svému rodu. T� �ce 
se lou� il otec se synem a syn s otcem. Objali se a políbili 
a za mladým Lvem byl vyta�en most. Smutno bylo potom 
na hrad� . Uplynul rok, uplynula dv�  léta a po mladém 
pánu ani slechu. 
Bylo na ja�e v m� síci kv� tnu. Slunce zapadalo za � erné 
vrchy, kdy� se lid vracel z polí do svých dom � . Mezi 
p�estavlckými lesy se ubírala ozbrojená dru�ina a lid pána 
Bohuše z Boleradic. Zamí�ili na kloboucký hrad. Starý pán 
Lev se modlil práv�  v hradní kapli, kdy� mu oznámili, �e 
boleradský pán proti n� mu povstal a lstí se dostal a� za 
ohradu. Lev sebral n� co pen� z a tajnou chodbou, ústící 
a� do P �íhona, opustil hrad. V p�estrojení za mnicha se 
dostal a� na Velehrad, kde �il jako poustevník a pozd � ji 
vstoupil do kláštera. Boleradští dobyli klobouckého hradu, 
zajali lid, zapálili d�ev� ný hrad a zpustošili jej. 
A plynula léta. 
Pán klobouckého hradu se nevracel. Na z�íceninách jeho 
hradu se zazelenal net�esk i jiné rostliny, ba i stromy 
lesní. Ani o synu starého pána hradu nikdo nev� d� l. Po 
létech se vrátil mladý Lev do Klobouk. Kdy� však spat � il v 
sutinách místo, kde stávala jeho kolébka, zaplakal. 
Posadil se na kámen a zahalil se v pláš� . 
Bývalý slu�ebník starého pána Lva, Sezima, poznal tak 
sedícího syna svého pána, ale pro jistotu se otázal: 
„Nejsi, pane, Lev z Klobouk?“ Lev se obrátil po tazateli a 

odv� til: „Jsem.“ Nato Sezima: „Poj�  ke mn� , pane, �ena 
Bar� a Ti uchystá ob� erstvení.“  
Lev šel se Sezimou a on mu vypráv� l, co se zatím na 
hrad�  odehrálo. Doma v komo�e ukázal, co zachránil z 
hradu a vše mu cht� l odevzdat. Mladý Lev si ze všeho 
vybral jen varyto1 a oblek, jaký tehdy nosili potulní p� vci. 
P�evlékl se do n� ho a odešel. Za bývalým hradem se 
setkal s Bohušem z Boleradic, který se ve spole� nosti 
veselé dru�iny vracel z lovu. Tu pravil Bohuš k Lvov i: 
„Poj�  s námi, toulavý slavíku, zahraješ a zazpíváš nám na 
hostin� .“ 
P�išli na boleradský hrad. Jedli, pili a na p� vce zapomn� li. 

Vzpomn� li si na n� ho, a� byli docela opilí. I poslali pro 
n� ho. Zpíval písn�  smutné a na�íkavé. Jim se to nelíbilo. 
Pravili: „Zpívej zvesela - nebo usneme!“ Lev, obrácen k 
Bohušovi, pravil „Zazpívám Ti Bohuši, �e t �  k smrti 
uspím!“ A vytáhl dýku, ji� m � l schovanou za pasem. Cht� l 
Bohuše zabít. Ruka mu však klesla, kdy� spat � il ve 
dve�ích Bohušovu dceru Ri� ku, do ní� se hned zamiloval. 
Jeden z opilých host� , jak spat� il u Lva dýku, zranil ho, 
tak�e musel na hrad �  z� stat. Ri� ka ho ošet�ovala. Po 
svém uzdravení se tázal Lev Ri� ky, kde�e je jeho otec, 
ale nev� d� la o n� m. 
Pon� vad� vypukla válka mezi kní�etem � eským a 
moravským, Bohuš se jí té� ú � astnil. I Lev sp� chal do 
Klobouk, aby svolal lid do zbran� . Táhl v jeho � ele k 
Velehradu, kde se m� l sejít s ostatními. A tam našel 
svého otce, který uprchl z klobouckého hradu p�i obléhání 
tajnou chodbou a zachránil se. Po válce si vzal Lev Ri� ku 
za �enu a postavil si v Kloboukách nový hrad, kde 
p�ebývali a� do doby, kdy se Lev stal brn � nským 
purkrabím a pozd� ji i nejvyšším sudím a komorníkem 
brn� nského úd� lu.  
1 varyto = staro� eský hudební nástroj podobný harf�  

Zdroj: http://www.pruvodce.com/znojmo/povesti.php 
 

Oznámení 
MO � RS oznamují termín Rybá�ských závod� . Budou se 
konat v sobotu 2.5.2009 
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Rozhovor s Ji � ím Coufalem 
P�ednášky v knihovn�  od Ji�ího Coufala z jeho cest po 
sv� t�  mají u� své v � rné poslucha� e a pat�í k 
nenavšt� vovan� jším. Na té poslední, v sobotu  14. b�ezna 
odpoledne, jsme se spole� n�  zaposlouchali do vypráv� ní 
o nevšední cest�  po Austrálii. A jak po té slíbil, druhý den 
u n� j doma p�i káv�  vznikl následující rozhovor. 
Kam jste poprvé vyjel a kdy to bylo? 
Poprvé to bylo v roce 1969 do Jihoafrické republiky. 
Jen�e to nebyla normální cesta. Byla to emigrace. U� 
jsme v� d� li, �e se zpátky nebudeme moci vrátit. Jeli jsme 
s �enou a synem do Vídn �  ka�dý s 200,- korunami a tam 
jsme po�ádali o víza do Jihoafrické republiky. Trvalo to 
jen � ty� i a� p � t týdn� . A p�istáli jsme v Africe. 
Kde všude jste byl? 
Kdy� jsem za � al v JAR p� sobit, bylo cestování omezeno 
pochopiteln�  financemi, � asem a pak z d� vodu embarga. 
Bylo mo�né vycestovat jen do n � kterých stát� : Rhodesie, 
Namibie, Izrael a Chile. M� l jsem to št� stí, �e jsem byl 
zam� stnán u anglické spole� nosti a slu�ebn �  jsem mohl 
cestovat. Skute� né volné cestování za� alo teprve a� po 
návratu do � eska a dodnes jsem navštívil sedmdesát 
� ty� i zemí na celém sv� t� . M� j sen je dostat se ješt�  do 
Antarktidy, co� je jediný kontinent, na kterém jsem nebyl.  
P�ed dv� ma léty jsem m� l u� všechno sbaleno ale p � t dní 
p�ed odletem do Argentiny m�  volali z cestovky, �e kv � li 
technickým problém� m se celá výprava ruší. A druhé mé 
p�ání je dosáhnout aspo�  stovky zemí. 

 
Ji�í Coufal p�i p�ednášce v knihovn�  

Co jazyky? Umíte plynn �  anglicky, tak�e to nebude 
problém. 
Ano, dnes se po celém sv� t�  domluvíte s angli� tinou. 
P�ed léty to byl ješt�  problém v latinskoamerických 
zemích, kde se mluví jen špan� lsky, ale to u� je pry � . 
Kdy� jsem odjí�d � l z � eskoslovenska tak jsem neznal ani 
sloví� ko anglicky ale v Ji�ní Africe je dost silný n � mecký 
vliv, tak�e tam jsem se domluvil i n � mecky. Teprve tam 

jsem se za� al intenzivn�  u� it anglicky. No a kdy� ve sv � t�  
neznáte slova pak se jednoduše domluvíte rukama, 
nohama a posunky. Jazyk není p�eká�ka – jazyk pom � �e 
domluvit se a kde je dobrá v� le tam to jde.  
Co si vzít s sebou na cesty? 
Je pot�eba si chránit zdraví a v� d� t jaké o� kování si 
nechat ud� lat, jaké léky si vzít s sebou. To je d� le�ité. 
Mnohdy vás do té zem�  bez o� kování ani nepustí. Na to 
co s sebou vzít mám p�ipravený seznam a v�dycky piln �  
odškrtávám co u� je sbaleno. No a pak jsou zvláš � v� ci, 
které se vezou do Afriky, tam si vysta� ím s trikem a 
sandály, a jiné zase do Antarktidy. Taky si vozím 
vybavenou lékárni� ku. Kdy� se pak vracím, zbylé léky 
mnohdy nechávám domorodc� m. N� jaké peníze mám 
zašité na tajném míst�  jako rezervu. Všude na sv� t�  se 
dá platit americkými dolary. Eura berou jen v Evrop� , 
Rusku, severní Africe a P�ední Asii 
Byl jste n � kdy v situaci, �e Vám b � hal mráz po 
zadech? 
Bylo to ješt�  v dob�  emigrace v JAR, kdy ú�ady pustily 
Nelsona Mandelu, � ernošského v� dce. M� l mít projev ke 
shromá�d � ní nedaleko sídla naší firmy na stadionu 
v Johannesburgu. Byly tam desetitisíce lidí a další 
desetitisíce p�ed stadionem a situace byla dost  napjatá, 
jak to na takových akcích bývá. Já ješt�  se dv� ma 
spolupracovníky jsme se dostali autem p�ímo do toho 
davu. Nebylo to p�íjemné, sta� ila by jedna nepozornost a 
nemuseli jsme se odtud dostat se zdravou k� �í. Jinak si 
nepamatuji, �e bych se ve sv � t�  dostal do n� jakých 
problém� . Spíše naopak. Jednou ve St�ední Americe nám 
u� v hotelu �íkali: do p�ístavu necho	 te! Ale stejn�  jsme 
se dostali do p�i procházce do chudinské p�ístavní � tvrti, 
do baru. Dva Moraváci a jedna u� itelka z � eských 
Bud� jovic sedíme se svalnatýma potetovanýma 
chlapama, popíjíme pivo, klábosíme odkud jsme co tam 
d� láme a v tom policejní sirény. A policajti p�ímo k nám. 
Sebrali nás, odvezli a pak jsme dostali po�ádné kázání o 
tom, �e do p �ístavu nikdy u� nesmíme. Tak�e rad � ji dám 
dnes  na rady v hotelu a dodr�uji zásady bezpe � nosti. 
„Doma jsi tam odkud pocházíš, kam se rád vracíš“, je 
napsáno na hrní � ku na stole. Vzpomenete si na 
Boleradice, na domov? 
Ze za� átku v emigraci to bylo dost tvrdé. I kdy� jsme 
odešli s v� domím, �e u� se nikdy nevrátíme. Prost �  se 
zav�ely vrata a nebyla cesta zp� t. Po sametové revoluci 
jsme za� ali �ešit co dál a samoz�ejm�  jsme cht� li zpátky. 
Navíc syn u� byl ve Špan � lsku a tak logicky padla volba 
na návrat dom� , do Boleradic. Jsme tady a stýskání je 
pry� .  
A te	  na cestách, tak to se stýská jen po jídle, po 
knedlíkách (smích). No ale kdy� se n � kde s n� kým 
setkám a vyprávím odkud jsem tak ta hrdost stejn�  
vypluje a jsem hned nejv� tším � echem t�eba v baru v 
Ekvádoru.   

D� kuji za rozhovor 
Ji � í Janda 

Dopis starostovi 
Vá�ený pane starosto, 
jist�  jste se ji� setkal 
s problémem ulo�ení 
stavebního odpadu. S r� stem 
� eské ekonomiky se zvyšuje i 
�ivotní úrove �  jejich ob� an� . 
Staré budovy se bourají a 
místo nich se staví nové. Lidé 
opravují a p�estavují své bydlení, vystavují se nové 
silni� ní komunikace, p�estavují se celé obce i m� sta. 
S tím vším, také vzniká nový problém. Problém, který 
místy v naší p�írod�  za� íná tlouci více a více do o� í. 
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Vyvstává otázka: Kam zmizí ten veškerý stavební odpad? 
Kde se uskladní? Najdou se tací lidé, kte�í mají naprosté 
jasno kam sv� j odpad nenápadn�  umístit, ale najdou se i 
tací, kte�í v� dí, �e zne � iš� ování okolí se nevyplácí. 
Odstra� ování � erné skládky v budoucnu znamená daleko 
vyšší investici ne� prevence, kterou v tomto p �ípad�  
m� �eme pou�ít ji� nyní.  
Víme jak šet� it Vaše peníze a proto bychom se cht� li 
pod� lit o  �ešení jak t� mto problém� m p�edcházet. 
Nabízíme jednoduchý a bezpe� ný systém likvidace 
stavebního odpadu. Odvezeme tavební odpad z Vaší 
obce a zajistíme jeho ulo�ení. Nechte problémy se 
stavebním odpadem nám, jsme profesionálové ve svém 
oboru a Vy se mezi tím m� �ete starat o pln � ních svých 
denních povinností.  

Mário Donné, �editel spole� nosti 
Bli�ší informace najdete na adrese www.donne.cz nebo na 
telefonních � íslech 725 712 826 a 724 326 470 
 

Pozvání do Krumví �e 
Ob� anské sdru�ení Rodi � e-Krumví� Vás zve na 
Velikono� ní jarmark lidových �emesel dne 5. 4. 2009  od 
10:00 hod. do 17:00 hod.v Krumví�i v prostoru 
Národopisného stadionu 
Mimo jiné se m� �ete t � šit na: 
·  výstavu „Co bývalo v chalup� ", 
·  lidová �emesla (panenky z kuku�i� ného šustí, r� zné 

druhy zdobení velkono� ních kraslic, košíká�i, truhlá�i, 
�ezbá�i, perniká�i zahradníci, mistr sv� ta ve floristice 
J Kokeš, d�ev� né hlavolamy ze Slovenska, výrobky z 
medu, ru� n�  to� ená drátovaná keramika a další.  

·  rukod� lnou dílnu pro d� ti i dosp� lé, 
·  zví�átka z babi�� ina dvore� ku (�ivá ku �átka, ka� enky, 

králí� ci, ove� ka... ), 
·  kulturní program - ukázky výroby, ob� erstvení. 
 

 

Penzion „ Starý vinohrad“ 
 
nabízí ubytování pro Vaše hosty ve stylov �  za� ízeném 
interiéru v pokojích vybavených LCD TV a lednicí. Pro 
ob� any Boleradic máme mnohem 
výhodn � jší ceny. P � ípadné dotazy 
rádi zodpovíme na tel. � . 739 089 088  
nebo od dubna na adrese: 
penzion@starevinohrady.cz  

 
 
 
 
 
 
 
Na poslední chvíli: 

Stavba rozhledny zahájena. 

V pátek 13. b�ezna bylo dodavatelské firm�  p�edáno 
staveništ�  pro vybudování rozhledny na kopci Nedánov. 
Hned v pond� lí 16. b�ezna se na staveništi objevil bagr a 
další t� �ká technika a bylo zahájeno bagrování 
mohutného základu vyhlídkové v� �e. Doufejme, �e 
stavba bude plynule pokra� ovat tak, aby  - v souladu se 
smlouvou - bylo dílo dokon� eno do konce m� síce � ervna.  

Jan Koráb, starosta 

 
Zkrátka: stalo se v prosinci…  

25. zpívaly se koledy u hasi� árny, 26. koštovali vina�i 
nové víno, 28. posv� til fará� vina�� m mladé víno, 29. 
mrzlo a� zamrzl rybník k bruslení, 31. silvestrovské 
bruslení na zamrzlém rybníku p�es den a silvestrovské 
oslavy v Tihelni p�es noc 

Zkrátka: stalo se v lednu…  
1. bujaré veselí skon� ilo, za� al nový rok 2009, 5. paní 
Zima si dala na� as, ale zato p�inesla po�ádnou nadílku 
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sn� hu, 8. byl po�ádný samec - teplom� ry ráno ukázaly i    
-19°C, 15. stí�nost na IDS poslali cestující do Brna 
hejtmanovi, 19. sout� � v recitaci ve škole, 20. ledna p �išla 
obleva a zastupitelé zastupovali ob� any - schválili 
rozpo� et obce na r. 2009, 30. ve škole se zapisovaly d� ti 
do první t� ídy, 31. divadelníci plesali v Krakonošov�  
zahrádce 

Zkratka: stalo se v únoru…  
1. p�išly první zm� ny v jízdních �ádech autobus�  a cenách 
jízdného, 6. v hospod�  U pá�at byl koncert Propaganja 
live, 7. v divadle se po roce volil Fotbalista roku, 15. 
za� alo sn� �it a 18. p �estalo - výsledek:  dvacet centimetr�  
sn� hu  a pár aut v p�íkopech, 21. krojovaní hosté plesu 
plesali a� do rána, 22. rejdily masky od domu k domu, 28. 
seminá� v divadle s rakouskými krajany 

Zkratka stalo se v b �eznu… 
6. b�ezna byly Boleradice v � eském rozhlase, 11. b�ezna 
divadelníci vyrazili na p�ehlídku do Hodonína, 13. školáci 
ješt�  naposledy ly�ovali na kursu v N � m� i� kách, 14. 
s Ji�ím Coufalem jsme vyrazili do Austrálie, 15. nabité 
divadlo na pohádce Kocour v botách a sál plný 
mimozemš� an�  na maškarním bále, 20. ve� er se sešly 
� ty� i stovky dam na Dámském ve� eru. 

 
SPOLE� ENSKÁ  RUBRIKA 

leden – b�ezen 
 

65 let  Vaší� ková Marie, Boleradice 229 
70 let  Sedlá� ek Jaromír, Boleradice 153 
  Stehlík Vladimír, Boleradice 45 
  � apková Bohuslava, Boleradice 361 
  Burda Ji�í, Boleradice 119 
80 let  Dufek Josef, Boleradice 428 
  Ká� ová Františka, Boleradice 164 
82 let  Horáková Františka, Boleradice 101 
  Stehlíková Bo�ena, Boleradice 279 
  Horáková Zde� ka, Boleradice 128 
83 let  Korábová Marie, Boleradice 252 
  Záleská Marie, Boleradice 398 
85 let  Helingerová Filoména, Boleradice 2 
  Petráš Bohuslav, Boleradice 320 
86 let  Procházka Vincenc, Boleradice 105 
 
Všem jubilant � m p �ejeme pevné zdraví do dalších let! 
 

Z matriky …  
K 1.lednu 2009 m� ly Boleradice celkem  884 obyvatel 
v roce 2008  - narodilo se 7 d� tí 
  - p�ihlásilo se 30 ob� an�  
  - odhlásilo se 21 ob� an�  
  - zem�eli 4 ob� ané  
31.12.2008  896 ob� an�  
 
Narozené d� ti:  Romana Mezerová 
  Anna Zemanová 
  Miroslav Šemora 
  Ond�ej Samson 
  Adéla Rychlá 
  Amálie Korábová 
  Ane�ka Zia � ková 
 
Zem�elí ob� ané:  Jan Omasta 
  Marie Víte� ková 
  V� ra Vytopilová 
  Antonín Macha�  

Matriká�ka Eva Stehlíková 
 
 

 
Krakonoš na XV. Divadelním bále  

 

 
Víte, �e i letos se dralo pe �í? 

 

 
Únor bílý pole sílí 

 
P�íští � íslo vyjde:  15. � ervna 2009 

Své p� ísp� vky zasílejte na adresu polehrad@boleradice.cz 
nebo na Ú�ad m� styse 

Aktuální informace, kalendá� akcí a velké mno�ství fotografi í 
najdete na internetu na adrese www.boleradice.cz 
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